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Zápisnica 

z X. Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves, 

konaného dňa 6. novembra 2024 

 

Prítomní:  Ing. Michal Krcho, Ing. Tomáš Ondruš, PhDr. Mária Balková, 

Mgr. Michaela Spišiaková, Ing. Marián Sabol, JUDr. Jozef Mikláš 

 

Hostia:   Ing. Milan Lesňák 

 

Program: 

 

1. Otvorenie zasadnutia, určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice, voľba návrhovej 

a mandátovej komisie 

2. Schválenie programu zasadnutia  

3. Všeobecne záväzné nariadenie MČ Košice-Košická Nová Ves č. 2/2024 o 

podrobnostiach organizácie miestneho referenda MČ Košice-Košická Nová Ves – 

návrh 

4. Návrh zmeny Všeobecne záväzného nariadenia č. 1/2020 Prevádzkový poriadok 

pohrebiska a domu nádeje na území Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves 

5. Smernica o prenájme kultúrneho domu MČ Košice-Košická Nová Ves – návrh 

6. Žiadosť o NFP – výstavba a modernizácia miestnych komunikácií v Košickej Novej 

Vsi 

7. Čerpanie rozpočtu k 30. 9. 2024 

8. Úprava rozpočtu na rok 2024 

9. Správa kontrolóra 

10. Žiadosti o dotácie 

11. Rôzne 

12. Diskusia 

13. Záver 
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1. Otvorenie zasadnutia, určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice, voľba 

návrhovej a mandátovej komisie 

 

 Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Vážené poslankyne, vážení poslanci. Vážený pán 

kontrolór, pracovníci miestneho úradu. Srdečne Vás všetkých vítam na desiatom rokovaní 

miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Košická Nová Ves, ktoré sa koná 6. novembra 

2024 o sedemnástej hodine. Na úvod konštatujem, že sú prítomní piati poslanci, tzn. dnešné 

zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. Na úvod za zapisovateľa dnešného rokovania, určujem 

pána Mestera, za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania určujem pána poslanca 

Mikláša a pána poslanca Sabola. A teraz poprosím návrh z vašej strany, za členov do 

návrhovej komisie, poprosím návrhy, pán poslanec Sabol. Navrhnite poslanca do návrhovej 

komisie. 

Ing. Sabol, poslanec: Do návrhovej komisie navrhujem poslankyňu Balkovú. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Ďakujem pekne, máme ešte nejaké iné návrhy? Ak 

nie, tak budeme hlasovať o tomto bode, v návrhovej komisii bude pracovať poslankyňa pani 

Balková. Kto je za? Piati prítomní poslanci, štyria sú za? Kto sa zdržal? Jedna sa zdržala. Kto 

je proti? Nikto. Konštatujem, že v návrhovej komisii bude poslankyňa Balková. Ideme k 

ďalšiemu bodu a to schválenie programu zasadnutia. Otváram diskusiu v tomto bode, teraz 

môžete, vážené poslankyne, vážení poslanci, tento program meniť, tzn. prehodiť poradie 

programov, doplniť alebo vypustiť. Nech sa páči. 

 

2. Schválenie programu zasadnutia 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Ideme k ďalšiemu bodu a to schválenie programu 

zasadnutia. Otváram diskusiu v tomto bode. Teraz môžete, vážené poslankyne, vážení 

poslanci, tento program meniť, tzn. prehodiť poradie programov, doplniť alebo vypustiť. 

Nech sa páči. 

Mgr. Spišiaková (poslankyňa): Ja by som chcela vypustiť bod číslo 5. Smernica o 

prenájme kultúrneho domu MČ Košice-Košická Nová Ves – návrh a doplniť bod Správa 

kultúrnej komisie a taktiež správu finančnej komisie. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Dobre, čiže máme vypustiť bod číslo 5. Dobre a 

doplniť body komisie? V poriadku, dobre, ďalšie návrhy. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Ja by som žiadala doplniť bod č. 10. Žiadosti o dotácie. 
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Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Bod číslo 10 sa presúva na bod č. 7. ako bod č. 7.1. 

Žiadosti o dotácie. Presúva sa len poradie z desiateho bodu bude na bode 7.1 ako žiadosti o 

dotácie. Dobre. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Doplňuje sa bod číslo 2 správa komisie kultúrnej. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Čiže bod číslo 7.2 sa dopĺňa a bude to správa 

komisií kultúrnej a finančnej. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Doplniť bod číslo 9.1 prerokovanie oprávnenia kontrolóra 

Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves, popri vykonávaní kontrolnej činnosti v Mestskej 

časti Košice – Košická Nová Ves podnikať alebo vykonávať inú zárobkovú činnosť a byť 

členom riadiacich, kontrolných alebo dozorných orgánov právnických osôb, ktoré vykonávajú 

podnikateľskú činnosť. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Čiže bod 9 máme správu kontrolóra, bod 9.1 bude 

prerokovanie oprávnenia kontrolóra mestskej časti vykonávať inú zárobkovú činnosť.  

PhDr. Balková, poslankyňa: Doplniť ďalej bod číslo 10, prerokovanie žiadostí pani 

Magdalény Petrenkovej ohľadom zámeny pozemkov mestskej časti Košice-Košická Nová 

Ves medzi žiadateľom a mestskou časťou Košice-Košická Nová Ves. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Čiže bod č. 10 bude prerokovanie tejto žiadosti.  

PhDr. Balková, poslankyňa: A tak ako bolo prednesené, že vypúšťame bod číslo 5. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Dobre, máme ešte nejaké iné návrhy? Čiže ak to 

zhodnotím, zrekapitulujem tak, že vypúšťame bod číslo 5. Bod číslo 10 v pôvodnom 

programe presúvame na bod číslo 7.1. To sú žiadosti o dotácie, dopĺňame ďalší bod 7.2 

správy komisií, dopĺňame bod číslo 9.1, prerokovanie oprávnenia kontrolóra mestskej časti 

Košice-Košická Nová Ves na vykonávanie inej zárobkovej činnosti a bod 10 je nový bod, 

prerokovanie žiadosti Magdalény Petrenkovej o majetkovo-právne vysporiadanie pozemkov 

nachádzajúcich sa na športovom štadióne, na miestnych komunikáciách a chodníkoch ul. 

Poľná a Mliečna. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Uznesenie číslo 87 z desiateho zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Košická Nová Ves zo dňa 6.11.2024 k bodu číslo 2. 

Schválenie programu Miestne zastupiteľstvo MČ Košice – Košická Nová Ves podľa § 7 

Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice – Košická Nová Ves schvaľuje 

doplnený program zasadnutia miestneho zastupiteľstva:  
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Program: 

1. Otvorenie  zasadnutia, určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice, voľba návrhovej a 

mandátovej komisie 

2. Schválenie programu zasadnutia  

3. Všeobecne záväzné nariadenie MČ Košice-Košická Nová Ves č. 2/2024 

o podrobnostiach organizácie miestneho referenda MČ Košice-Košická Nová Ves – 

návrh 

4. Návrh zmeny Všeobecne záväzného nariadenia č. 1/2020 Prevádzkový poriadok 

pohrebiska a domu nádeje na území Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves 

5. Smernica o prenájme kultúrneho domu MČ Košice-Košická Nová Ves – návrh 

6. Žiadosť o NFP – výstavba a modernizácia miestnych komunikácií v Košickej Novej Vsi 

7. Čerpanie rozpočtu k 30. 9. 2024 

7.1. Žiadosti o dotácie 

7.2. Správy komisií  

8. Úprava rozpočtu na rok 2024 

9. Správa kontrolóra 

9.1. Prerokovanie oprávnenia kontrolóra Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves, 

popri vykonávaní kontrolnej činnosti v Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves 

podnikať alebo vykonávať inú zárobkovú činnosť a byť členom riadiacich, 

kontrolných alebo dozorných orgánov právnických osôb, ktoré vykonávajú 

podnikateľskú činnosť.  

10. Prerokovanie žiadosti M.P. o majetkovo-právne vysporiadanie pozemkov 

nachádzajúcich sa na športovom štadióne, na miestnych komunikáciách a chodníkoch 

ul. Poľná a Mliečna 

11. Rôzne 

12. Diskusia 

13. Záver 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Ďakujem pekne. Kto je za takto prednesený návrh 

programu dnešného rokovania? 

 

Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0  zdržali sa: 0   neprítomný: 0 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Konštatujem, že sa budeme riadiť týmto novým 

schváleným programom, môžeme následne pokračovať ďalej. 
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3. Všeobecne záväzné nariadenie MČ Košice-Košická Nová Ves č. 2/2024 o 

podrobnostiach organizácie miestneho referenda MČ Košice-Košická Nová Ves – návrh 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Tento materiál bol zverejnený na úradnej tabuli v 

zákonom stanovenej lehote, taktiež bola možnosť ho pripomienkovať, k tomuto návrhu neboli 

zaslané žiadne pripomienky. S týmto materiálom ste sa mali možnosť aj oboznámiť. Ide v 

podstate o povinnosť, ktorú by sme ako obec, resp. mestská časť mali mať. Otváram diskusiu 

v tomto bode. Konštatujem, že žiadne pripomienky k návrhu VZN neboli mestskej časti 

zaslané. Diskusia je otvorená k tomuto návrhu. Ak nikto nič, uzatváram diskusiu v tomto bode 

a poprosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia k tomuto bodu. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Uznesenie číslo 88 k bodu č. 3 Všeobecne záväzné 

nariadenie MČ Košice-Košická Nová Ves č. 2/2024 o podrobnostiach organizácie miestneho 

referenda MČ Košice-Košická Nová Ves – návrh.  

Miestne zastupiteľstvo MČ Košice – Košická Nová Ves podľa § 14 ods. 3 písm. a) zákona č. 

401/1990 Zb. o meste Košice v z. n. p. : 

a) berie na vedomie informáciu, že neboli doručené žiadne pripomienky k návrhu Všeobecne 

záväzného nariadenia č. 2/2024 o podrobnostiach organizácie miestneho referenda MČ Košice-

Košická Nová Ves 

 

   Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 

 

b) schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie č. 2/2024 o podrobnostiach organizácie miestneho 

referenda MČ Košice-Košická Nová Ves. 

    

Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 

 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak ako ho 

návrhová komisia predniesla. Prejdeme následne k ďalšiemu bodu. 

 

4. Návrh zmeny Všeobecne záväzného nariadenia č. 1/2020 Prevádzkový poriadok 

pohrebiska a domu nádeje na území Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves 
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Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Tento návrh všeobecne záväzného nariadenia sa 

týka príloh tohto všeobecne záväzného nariadenia, kde máme 3 prílohy, kde došlo na základe 

všeobecnej diskusie aj s občanmi, aj s miestnou farnosťou, aj aby boli jasné pravidla.Tak 

tento návrh bol zverejnený na úradnej tabuli. Rovnako tak k tomuto návrhu všeobecne 

záväzného nariadenia v zákonom stanovenej lehote neprišli žiadne pripomienky, tento návrh 

všeobecne záväzného nariadenia, resp. zmena hovorí o tom, že v prílohe 1 sa mení znenie 

bodu číslo 12. Administratívnu asistenčný poplatok za odborný dohľad pri pochovávaní 

rovnaká zmena je aj v prílohe číslo 2, tzn. v bode 12 sa mení znenie aj suma a v prílohe číslo 

3 sa mení bod 11 tak isto na administratívno-asistenčný poplatok za odborný dohľad pri 

pochovávaní. Vo všetkých týchto zmenách je suma 30 EUR. Otváram diskusiu v tomto bode. 

O tomto v podstate bolo už jednané, prešlo to širokou diskusiou, takže ak nikto nič, uzatváram 

diskusiu v tomto bode a poprosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Uznesenie číslo 89 k bodu č. 4 Návrh zmeny Všeobecne 

záväzného nariadenia MČ Košice-Košická Nová Ves č. 1//2020 Prevádzkový poriadok 

pohrebiska a domu nádeje na území Mestskej časti Košice-Košická Nová Ves. 

Miestne zastupiteľstvo MČ Košice – Košická Nová Ves podľa § 14 ods. 3 písm. a) zákona č. 

401/1990 Zb. o meste Košice v z. n. p. : 

 

a) informáciu, že neboli doručené žiadne pripomienky k návrhu k návrhu Všeobecne záväzného 

nariadenia č. 3/2024 na zmenu časti príloh Všeobecne záväzného nariadenia č. 1/2020 Prevádzkový 

poriadok pohrebiska a domu nádeje na území Mestskej časti Košice-Košická Nová Ves 

 

   Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 

 

b) schvaľuje Všeobecne záväzného nariadenie č. 3/2024, ktorým sa menia časti príloh Všeobecne 

záväzného nariadenia č. 1/2020 Prevádzkový poriadok pohrebiska a domu nádeje na území Mestskej 

časti Košice-Košická Nová Ves podľa predloženého návrhu. 

    

Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak ako ho 

návrhová komisia predniesla. Ideme následne k ďalšiemu bodu. Bod číslo 5. sme vylúčili, 

čiže bod č. 6. 
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6. Žiadosť o NFP – výstavba a modernizácia miestnych komunikácií v Košickej Novej 

Vsi 

 

Ing. Krcho, starosta: Otváram diskusiu v tomto bode. Táto žiadosť sa týka čerpania 

finančných zdrojov z programu Slovensko. Sú výzvy do ktorých sa ako Mestská časť 

zapájame, keď vidíme možnosť, že vieme čerpať externé zdroje. Toto je jedna z nich. Jedná 

sa o sumu pri spracovaní žiadosti o sumu 311 000,00 EUR, kde cieľom je vystavať nový 

chodník na ulici Herlianska a rovnako tak zmodernizovať komunikáciu na Ortvaňovej ulici. 

Je to žiadosť o NFP, kde vlastne v rámci tejto výzvy je spoluúčasť mestskej časti vo výške 

8 % z celkových schválených nákladov, čo v tomto ponímaní sa jedná zhruba, že je to niekde 

na úrovni 24 000 EUR. Táto žiadosť podliehala schváleniu v kooperačnej rade, pretože išlo to 

cez UMR. V prílohe materiálu ste dostali aj uznesenie podpísané primátorom Polačekom ako 

predsedom kooperačnej rady, kde tieto finančné a tento projektový zámer bol schválený. 

Ďalej. Neviem, keď sa ešte niečo chcete pýtať k tomuto? 

Po správnosti  o všetkých takýchto možnostiach čerpania európskych zdrojov alebo 

iných externých zdrojov vy ako zastupiteľstvo by ste mali byť informovaný, pretože sú 

prípady, kde sú spoluúčasti a o spoluúčasti – financiách, o ktorej rozhodujete vy, tzn. túto 

spoluúčasť, ktorá je, bude potrebné, ak budete s touto žiadosťou súhlasiť, ju zapracovať do 

najbližšieho rozpočtu. Takže toľko k tejto žiadosti. 

PhDr. Balková, poslankyňa: a tu by sa jednalo o akú časť presne? 

Ing. Krcho, starosta: Jedná sa o komplet výstavbu chodníka od vstupu, ako sú 

Augustíniáni po kruhový objazd pri Lidli. To je chodník. Ortvaňová je rekonštrukcia od 

spodnej svetelnej križovatky až po odbočku doľava, ktorá vedie k lesoparku, čiže celá 

Ortvaňová ulica. Súčasťou modernizácie má byť chodník, ktorý by viedol zdola až hore. Celý 

by bol napojený od spodnej časti až po chodník, ktorý sa nachádza pri vodojeme. Súčasťou 

tohto projektu je zámer, aby táto ulica bola zjednosmernená, lebo ináč nevieme ten chodník 

zrobiť s tým, že bude možnosť parkovať na ulici, ale tým, že to bude jednosmerka, vlastne 

doprava bude odľahčená, bezpečnosť bude zabezpečená ako pre chodcov, tak aj pre autá, aj 

pre nás v rámci zimnej údržby. Toto je cieľom v podstate tejto modernizácie. Jednosmerka by 

viedla zhora dole, nakoľko dole je vybudovaná križovatka doprava, doľava, je to svetelná 

križovatka a  je možnosť z odbočovacieho pruhu. Zamýšľame sa a taký je plán, že by to bolo 

zhora dole. Samozrejme, ešte k tomu má čo povedať aj dopravný policajti, ale projekt sa 

snažíme pripraviť tak, aby tá ulica bola zjednosmernená, uvidíme. Druhá výzva, ktorá je 

takisto v rámci tohto, tak to máme výzvu, žiadosť o dotáciu v rámci výzvy PSK, v skratke 
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pojem MR marginalizované skupiny. Tým, že Mestská časť Košická Nová Ves je v atlase 

rómskych komunít, vieme sa zapájať aj do týchto výziev. Tam je výzva, ktorá nám umožňuje 

čerpať finančné prostriedky. Ja by som rád tieto finančné prostriedky využil na rekonštrukciu 

nebytových priestorov v našom Kultúrnom dome. Tam je spoluúčasť 0 % mestskej časti. 

Takže to je ďalšia zo žiadostí, o ktorú sa chcem uchádzať o čerpanie externých finančných 

zdrojov. Tam je predpoklad, že by sa mohla pohybovať dotácia alebo cena prác na 

rekonštrukciu niekde na úrovni 70 až 80-tisíc EUR. To by sme tiež chceli požiadať v rámci 

toho a využiť túto výzvu. Čiže tie byty, hovoríme o nebytových priestoroch, pretože účel tam 

je potrebné ešte následne zmeniť. 

Čiže to sú tieto dve žiadosti, na ktorých s vaším súhlasom by sme radi pokračovali. Ak 

nemá nikto nič. Uzatváram diskusiu v tomto bode, poprosím návrhovú komisiu o návrh 

uznesenia. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Uznesenie číslo 90 z X. zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva Mestskej časti Košice-Košická Nová Ves zo dňa 6.11.2024 k bodu č. 6 Žiadosť 

o NFP – výstavba a modernizácia miestnych komunikácií v Košickej Novej Vsi. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Košice – Košická Nová Ves: 

 

a) schvaľuje predloženie žiadosti o dotáciu v rámci výzvy PSK-MIRRI-009-2024-ITI-EFRR. 

Výzva na odstraňovanie kľúčových úzkych miest na cestnej infraštruktúre, zlepšenie 

regionálnej mobility a modernizácia miestnych komunikácií. Projektový zámer:  

Modernizácia ulice Ortvaňová a výstavba chodníka Herlianska 

 

   Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 

 

b) schvaľuje predloženie žiadosti o dotáciu v rámci výzvy PSK-UV-009-2024-DV-EFRR. 

Výzva pre zlepšenie podmienok bývania v obciach z Atlasu rómskych komunít. Projektový 

zámer: Rekonštrukcia nebytových priestorov v budove Kultúrneho domu. 

    

Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 
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Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak ako ho 

návrhová komisia predniesla. Môžeme ísť ďalej v programe. 

 

7. Čerpanie rozpočtu k 30.9.2024 

 

 Ing. Krcho, starosta: Materiály vám boli zaslané, mali možnosť sa stretnúť k tomu aj 

jednotlivé komisie, ale to bude v ďalšom bode, otváram diskusiu v tomto bode. Ak nikto nič, 

uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia k tomuto bodu. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Uznesenie číslo 91 z X. zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva Mestskej časti Košice-Košická Nová Ves zo dňa 6.11.2024 k bodu č. 7 

Čerpanie rozpočtu k 30.9.2024. Miestne zastupiteľstvo MČ Košice – Košická Nová Ves 

podľa § 14 ods. 3 písm. d) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v z. n. p. berie na vedomie 

informáciu o čerpaní rozpočtu k 30.9.2024. 

 

Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. Môžeme 

ísť ďalej v programe. Môžeme ísť k ďalšiemu bodu, bod číslo, ktorý máme doplnený bod 7.1 

žiadosti o dotácie.  

 

7.1 Žiadosti o dotácie na rok 2024 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: V tomto bode mestskej časti boli predložené 2 

žiadosti o dotáciu. Prvá žiadosť sa týka miestneho futbalového klubu a druhá žiadosť o 

dotáciu sa týka miestnej farnosti svätého Ladislava. Materiály ste dostali, prebiehala aj 

diskusia. Otváram diskusiu k tomuto bodu. 

Mgr. Spišiaková, poslankyňa: Žiadosť rímskokatolíckej farnosti sv. Ladislava. 

JUDr. Mikláš, poslanec: Návrh 6-tisíc alebo viac? Keď sme spomínali to storočné 

výročie . Skôr to rozdeliť aj na druhý rok. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Určite, lebo už na konci roka, takýto balík peňazí, 

nevieme koľko, lebo tá suma, ktorá tam je, tak to je veľmi veľká. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: On to nenapísal konkrétne( farár). 
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PhDr. Balková, poslankyňa: No nenapísal, len prepočítal to, že koľko bolo predtým 

dané. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Si to tam zrejme vydedukoval z tohto návrhu ako 

predseda finančnej komisie. 

Ing. Sabol, poslanec: Prišli nám dve žiadosti o dotácie, jedna z futbalového klubu 

Košická Nová Ves a v podstate všetci sme sa zhodli na tom, že sme radi, že sa športuje u nás 

a v žiadosti bolo navýšenie o 6.000 EUR a vzhľadom k tomu, že v druhej žiadosti, ktorú 

adresoval pán farár k nám a nebola stanovená čiastka, tak bol taký návrh rovnako, že tiež 

schválime 6.000 EUR, čiže ak sa s tým stotožnia poslanci ďalší, tak. 

JUDr. Mikláš, poslanec: Pričom budúci rok nás čaká storočnica kostola. Čiže tým 

pádom by sme vedeli poskytnúť nejakú dotáciu na opravu kultúrneho dedičstva aj budúci rok. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Táto dotácia je viazaná. Pokiaľ v tej žiadosti na tú 

opravu strechy, ktorú v podstate je potrebné opravovať, čiže táto a potom tá následná, keď 

budeme schvaľovať rozpočet na rok 2025, tak ako bolo spomenuté, že má byť tá storočnica. 

O tejto dotácii myslím si, že môžeme očakávať, že príde žiadosť o dotáciu, takže v tejto 

chvíli, tak, ako bolo povedané pánom poslancom Miklášom, si myslím, že tiež sa aj očakáva a 

myslím si, že sa zhodnete asi všetci na tom, že tá dotácia aj pri príležitosti storočnice od 

mestskej časti bude na nejakej úrovni. 

O vystúpenie požiadal p. Ing. Lesňák, predseda futbalového klubu. 

Ing. Lesňák, predseda futbalového klubu: Bolo tu povedané, že ide navýšenie dotácie. 

Budem oponovať, nie je to navýšenie dotácie. Pretože pôvodná žiadosť futbalového klubu 

bola na 20 - tisíc EUR. Schválených bolo 12 - tisíc EUR. Pokiaľ som dostal dobré informácie, 

lebo som nebol na tom zastupiteľstve, tak bolo povedané, že pokiaľ príde žiadosť o 

navýšenie, stále sa počíta do tej čiastky o 20 - tisíc EUR. Schválený bol 12, takže my sme 

pýtali 20. A to aj vzhľadom na vývoji ekonomických ukazovateľov ako je inflácia, ako je stav 

tribúny. Robíme drobné opravy, podotýkam, máme tri kosačky z toho dve sú futbalového 

klubu jedna je mestskej časti. Kosia sa s tým nielen ihriská, ale aj verejné priestranstvá. My 

znášame aj réžiu, opravy, všetky veci, ktoré sa servisujú v Mountfielde alebo v Novátore a 

tohto roku už to budú okolo dva a pol tisíc. Po minulé roky sme zvykli si nechávať preplácať 

benzín, toto už tiež je minulosťou. Oproti minulým rokom. 

sme nechali doplatiť okolo roku 10 % všetkých nákladov. 

Takže aj vzhľadom na to je tá dotácia navýšená. Počul som aj o takom argumente, že 

prečo by mali podporovať deti z iných mestských častí. Odpoviem na to len tak, že preto je 

ich potrebné podporovať, pretože keď nebudeme vedieť ich energiu vybíjať na ihrisku, budú 
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si svoju energiu vybíjať na uliciach, nielen na sídlisku ale aj v Košickej Novej Vsi a bude to 

väčší problém. Potom poviem, že obdobie, čo som vo futbalovom klube a riešim financie tak 

z jedného eura, ktoré príde z mestskej časti klub k tomu vie vygenerovať ďalších 5 - 6 EUR 

na 1 EURO, ktoré vy odsúhlasíte, príde 5-6 EUR cez dotácie, či sú to dotácie mesta, grantové 

prostriedky, 2-3 percentá z daní. Mali sme dokonca rozpočty, kde bol rozpočet klubu 160-

tisíc EUR, takže kto má záujem, ja som otvorený debate, rozmeniť to na drobné. Len tam 

máte za 8 rokov činnosti zbierania daní vyše 60-tisíc EUR, aby ste mali približne predstavu o 

tom, čo to obnáša. Mám tu už aj žiadosť na budúci rok. Dovolil som si ju navýšiť o 10 %. Nie 

je to zase od buka . 

Je to kvôli opatreniam, napr. štátom zvýšenie dane z pridanej hodnoty. Prakticky tá 

ekonomická situácia sa zhoršuje z roka na rok. Ďalší argument ktorý mám, aj keď sú deti z 

Furče i iných mestských častí, platia si za to športovanie, pretože položky na trénerov sa 

zvyšujú ich kvalifikáciou a máme trénerov, ktorí majú európske licencie, UEFA PRO 

licencie, či je to pán Farkaš, pán Urban, Vlado. A tretia vec bojujeme s ďalším klubom o deti, 

oni majú 120 mládežníkov, my máme 160 aj s mužmi. Mládežníkov máme okolo 140. Takže 

tie argumenty sú také, že už prakticky nemáme, my nemáme problém s deťmi, my máme 

problém kde máme trénovať. Naša jedna hlavná plocha, jedna tréningová a už dokonca ani 

ihrisko na Krosnianskej ulici proste nám nestačí. Budeme musieť aj prehodnotiť, či vôbec 

udržať to v takomto rozsahu. A ďalšia vec, gro peňazí, ktoré dáva mestská časť, ide na úhradu 

poplatkov týkajúcich sa réžie tribúny, réžie mužov, pretože tam platíme za rozhodcov, za 

kamerové záznamy a za všetky veci, a to je približne 25-28-tisíc EUR ročne. Počítame na 10 

mesiacov ako trvá sezóna, takže aby ste vy mali predstavu. Pokiaľ chce mať niekto viac 

informácií, ja som mile rád k dispozícii. Poviem aj tak, od korony nie je ľahké získať peniaze 

zo súkromného sektora, na druhej strane je tam viac možností, možno cez tie dotačné schémy, 

ale čím ďalej, tým viac športových, kultúrnych, cirkevných, charitatívnych organizácií sa 

obracia na tie schémy, lebo je to asi jediná možnosť príjmu okrem priamych dotácií zo 

samosprávy. Ďakujem pekne za slovo. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Ďakujem pekne za vysvetlenie. A v podstate aj to 

je to, že aj tá dotácia od mesta Košice len vo výške 50 %, tak ako bolo povedané nejakých 

12 tisíc EUR. Ok, čiže ďakujeme veľmi pekne. Čiže sme v bode č. 7 Žiadosti o dotácie na rok 

2024, farnosť a futbalový klub. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Ja keď ešte len môžem, čo povedal pán Lesňák. Tých dva 

a pol tisíc na kosenie, to by sme inak museli kosiť my, aj opravovať všetko my? 
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Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Nie. Len my využívame tú kosačku, oni majú 

svoju réžiu, oni kosia svoje ihriská, či to je hlavná plocha, či je to tréningová plocha, či je to 

Krosnianska. Niekedy tú kosačku využívame aj my, lebo my nemáme zas toľko priestoru, že 

využijeme tú kosačku, tam sa jedná väčšinou o tú Herliansku ulicu popri chodníku, tam 

využívame túto kosačku, ale v iných priestoroch nie. Čiže my nemáme, len využívame. Dá sa 

povedať, že vypomáhame si vzájomne. 

PhDr. Balková, poslankyňa: No len keď tu bolo povedané, že dva a pol tisíc sú tieto 

náklady na tú kosačku, tak to je to ako keby sme boli dali z nášho rozpočtu, hej, dali to oni. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Po minulé roky sa aj preplácal ten benzín, teraz už 

sa ani ten nepreplácal v podstate. Predtým sme tam mali aj, v podstate  sme platili aj človeka, 

keď bol p. Urban ako údržbár, teraz už v podstate Urban je len trénerom, takže vypomáhame 

si v rámci tohto. Samozrejme, keď treba maľovať čiary a takéto veci, tak aj Fero Krištof ako 

pracovník úradu príde, pomôže, natiahne to. Je to otázka minimalizovať náklady buď na 

jednej alebo na druhej strane je to takáto spolupráca samozrejme. Dobre, čiže návrhy z vašej 

strany sú, o ktorých by ste sa vedeli, tzn. začneme futbalový klub a rímskokatolícka farnosť, 

aby sme sa pohli ďalej. Je nejaký návrh k farnosti, s ktorým sa stotožnia všetci? 

Ing. Sabol, poslanec: Pokiaľ by som mohol k tomu povedať, tak z pohľadu finančnej 

komisie myslím si, že práve 6-tisíc EUR schváliť dotáciu pre farský úrad by to bolo 

adekvátne v tomto období. Neviem, či sa s tým stotožníte, ak tak dávali by sme. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Tam to pôjde z rezervného fondu, ako bežné, bude 

musieť byť znova potom zmena. Čiže návrh je 6-tisíc EUR je pre futbalový klub a 6-tisíc 

EUR je pre farnosť. Dobre, uzatváram diskusiu v tomto bode, poprosím návrhovú komisiu o 

návrh na uznesenie k bodu číslo 7.1. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Uznesenie číslo 92 z X. zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva Mestskej časti Košice-Košická Nová Ves zo dňa 6.11.2024 k bodu č. 7.1 

Žiadosti o dotácie na rok 2024. Miestne zastupiteľstvo MČ Košice–Košická Nová Ves v  

súlade s VZN 1/2016 o poskytovaní dotácií z rozpočtu mestskej časti schvaľuje finančné 

príspevky na rok 2024 pre: 

a) Futbalový klub Košická Nová Ves na činnosť v sume 6-tisíc EUR 

Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 
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b) Rímskokatolícka farnosť sv. Ladislava, Košice-Košická Nová Ves v sume 6-tisíc 

EUR 

Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak, ako ho 

návrhová komisia predniesla. Môžeme prejsť k ďalšiemu bodu a to bod č. 7.2 Správy komisií.  

 

7.2 Správy komisií 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Tu by som poprosil predsedov komisií kultúry 

a finančnej o krátku správu. Môžete začať. 

Mgr. Spišiaková, poslankyňa: Takže správa kultúrnej komisie. Takže v prvom rade na 

kultúrnej komisii sme sa stretli teda v priestoroch družstevného domu. Hlavne kvôli 

pripravovanej smernici. Nie všetky priestory boli otvorené, tak sme nemohli vidieť všetko. 

Avšak pred samotnou prípravou smernice alebo VZN je potrebné si zodpovedať viaceré 

otázky, ako bude vyriešené vetranie, taktiež ten únikový východ, aby bol otvorený ten 

stredový únikový. Taktiež účel využitia. K problematike smernice, resp. VZN sa komisia 

stretne 25. novembra o štvrtej a budeme ďalej riešiť. Príprava akcií ešte tohto roku. Tak 

jednak teraz prednedávnom sme mali jubilantov v Magnólii a čaká nás Mikuláš. Ten bude 7. 

decembra 2024 so začiatkom a pätnástej hodine. To je, to je sobota s tým, že cena jedného 

balíčka bude v sume 5 EUR, kde sme vyrátali, aby sa objednalo 200 kusov balíčkov. Balíčky 

sa budú objednávať u dračej stopy a tí na revanš poskytnú anjela a čerta. Mikuláš sa ešte 

osloví. Trasa by prebiehala ako minulého roku s tými istými zastávkami. To bolo myslím, že 

v minulom roku to bolo dobre. Tie zastávky boli dobré, s tým, že Mikuláš nezastavuje nikde 

inde, maximálne tie cukríky nezastavuje. Začal tu pri úrade. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Začalo sa pri parkovisku pri ihrisku. Potom bola 

zastávka pred kostolom. Potom bola zastávka Agátová krížik, Trnková - detské ihrisko a 

Zelená stráň. Zastavilo sa aj trošku na Furčianskej. 

Mgr. Spišiaková, poslankyňa: Prosím starostu pripraviť plagát, aby mohol ísť potom 

vonku. Suma na túto akciu predpokladaná 1 400 EUR. To je aj s koňom so všetkým. Ďalšia 

vec, milá tradícia - salónky. Takže hľadali sme asi. Asi najlepšia cena vychádzala na stránke 

cukrovinky, kde 1 balíček vychádza 1,99 EUR s tým, že nám to aj pošlú. Tam sa vlastne 

vyrátavalo tak, že potrebovali by sme pre 394 obyvateľov. Príprava akcií 2025 s termínami. 
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Takže novošanská zabíjačka by bola buď 1. februára alebo 8. februára. To sa ešte stretneme 

na komisii dvadsiateho piateho a tam si to usmerníme. Súťaž vo varení kotlíkového guláša, to 

vychádza na 3. mája, to je sobota. Deň mestskej časti - 100 rokov farnosti na 21. júna. Hurá 

prázdniny, ešte nemáme teda dátum alebo že čo to budeme ďalej riešiť na ďalšej komisii. 

Takže zatiaľ toľko. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Ďakujem pekne. Pritom do zápisu, keď ešte na 

pripomenutie pri tom Mikulášovi, aby som aj ja nezabudol úrad poprosím asistencia Mestskej 

polície. Lebo niekedy vec ktorá je samozrejmá, na to človek pozabudne. Ďakujem pekne 

predsedkyni komisie kultúry za správu. Poprosím predsedu finančnej komisie, pána poslanca 

Sabola o stručnú správu. 

Ing. Sabol, poslanec: V nadväznosti na kultúrnu komisiu sa finančná komisia stretla a 

v podstate zhodnotila akciu mestskej časti, riešili sme hlavne po finančnej stránke kultúrno-

spoločenskú akciu "Hurá prázdniny" konajúcu sa koncom júna. Jednodňové zájazdy na 

termálne kúpalisko Tiszaujváros a zájazd do Nového Targu teraz v októbri. Správu finančnej 

komisie je, že kultúrno spoločenská akcia "Hurá prázdniny" bola spojením Dňa detí a Dni 

mestskej časti Košická Nová Ves, ktorú sme odsúhlasili a v podstate naplnila naše 

očakávania. Akcie sa zúčastnil veľké množstvo ľudí a atrakcia let balónov prilákala aj 

niekoľko ďalších záujemcov z nášho okolia a je veľký predpoklad, že túto akciu v budúcnosti 

zopakujeme, čo sme si jej povedali na kultúrnej komisii. Prešli sme si všetky náklady. Ako už 

bolo povedané, jediný bod tejto kultúrno spoločenskej akcie, ktorú sme rozoberali, bol 

poradové číslo 13. Dostali sme vysvetlenie od starostu, že išlo o náklady pre  organizátorov 

akcie. Jednodňové zájazdy tiež naplnili očakávania nás aj ľudí. Ako bolo spomenuté jeden 

prípad bol, kedy sme sa rozhodli, či ho zrušíme alebo nie. Takže týmto sme uzavreli finančnú 

komisiu. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Ďakujeme pekne za správu. Diskusia je otvorená. 

Ak nikto nič nemá, poprosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia k tomuto bodu. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Uznesenie číslo 93 z X. zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva Mestskej časti Košice-Košická Nová Ves zo dňa 6.11.2024 k bodu č. 7.2 

Správy komisií. Miestne zastupiteľstvo MČ Košice–Košická Nová Ves berie na vedomie 

správu: 

a) Komisie pre kultúru, školstvo, šport a mládež 

b) Komisie finančnej, výstavby, dopravy a životného prostredia. 

Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 
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Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak, ako ho 

návrhová komisia predniesla. Môžeme prejsť k ďalšiemu bodu a to bod č. 8. Úpravy 

programového rozpočtu na rok 2024.  

 

8. Úpravy programového rozpočtu na rok 2024 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Tento materiál vám bol takisto zaslaný, mali ste 

možnosť sa s ním oboznámiť. Otváram diskusiu v tomto bode. Ak sa nikto do diskusie 

nehlási, poprosím návrhovú komisiu o návrh z uznesenia v tomto bode. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Uznesenie číslo 94 z X. zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva Mestskej časti Košice-Košická Nová Ves zo dňa 6.11.2024 k bodu č. 8. Úpravy 

programového rozpočtu na rok 2024. Miestne zastupiteľstvo MČ Košice–Košická Nová Ves v 

zmysle § 14 zákona č. 583/2004 Zákon o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v z. 

n. p. a § 14 ods. 3 písm. d) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v z. n. p. 

a) berie na vedomie I. zmenu rozpočtu na rok 2024 

b) schvaľuje II. zmenu rozpočtu na rok 2024 

 

Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. Prejdeme 

k ďalšiemu bodu a to bod č. 9. Správa kontrolóra.  

 

9. Správa kontrolóra 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Rád by som na zastupiteľstve privítal nového 

kontrolóra našej mestskej časti, ktorý bol na augustových voľbách zvolený pán JUDr. Matej 

Pytel. Srdečne ho vítam na prvom zastupiteľstve. Hneď po nástupe sa ujal svojej funkcie. 

Pracuje a teraz ho poprosím o krátku správu z kontroly, ktorú v priebehu niekoľkých dní, čo 

je na úrade vypracoval. Odovzdávam slovo.  

JUDr. Pytel, kontrolór: Ďakujem. Vážené zastupiteľstvo, vážený pán starosta. Takže 

pokračoval som na základe plánu kontrolnej činnosti mestskej časti, ktorý bol schválený 

vami, ešte vlastne išlo o plán kontrolnej činnosti predchádzajúceho kontrolóra. Nebolo účelné 

nejako ho meniť, takže som si osvojil tie jeho kontrolné body, resp. ten plán, ktorý mal. 
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Čiže kontrola financovania výdavkov spojených s prípravou, vykonaním a zisťovaním 

výsledkov volieb prezidenta. Na základe rozhodnutia predsedu parlamentu sa vykonali vlastne 

od 8. februára 2024. Voľby v prvom aj v druhom kole, keďže v prvom kole nebol ani jeden z 

kandidátov úspešný, tak vlastne sa vykonalo druhé kolo voľby prezidenta, ktoré sa 

vykonávalo 6. apríla 2024. V zmysle § 37 ods. 1 zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach 

výkonu volebného práva a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov sa výdavky spojené s voľbami uhrádzajú zo štátneho rozpočtu. Tieto finančné 

prostriedky, ktoré boli poskytnuté zo štátneho rozpočtu určuje vyhláška Ministerstva vnútra č. 

308/2015 ktoré je možné použiť. Celkovo bolo poskytnuté zo strany štátu 4 488,06 EUR. 

Finančné prostriedky išli v troch tranžiach. Prvá bola vo výške 600 EUR, druhá 1 676,10 

EUR a posledná vo výške 2 211,96 EUR. Najväčší objem, ktorý bol použitý, tak bol použitý 

na odmeny členov a zapisovateľov. Mestská časť mala vlastne zriadené dve komisie, obe mali 

vlastne po 8 členov a každá z komisií mala jedného zapisovateľa, čiže vlastne preto vlastne 

ten najvyšší podiel financií išiel tam. Súčasne vlastne mestská časť bola povinná vrátiť 

nevyčerpané tieto finančné prostriedky v určenom termíne 27. mája až 31. mája a vlastne na 

organizačný odbor Okresného úradu zaslať avízo o vrátení nevyčerpaných finančných 

prostriedkov. To si tiež mestská časť vlastne splnila. Tiež bolo povinnosťou rozdeliť vlastne 

tie výdavky na prvé a druhé kolo. To tiež bolo splnené. Čiže vykonávanou kontrolou môžeme 

povedať, že mestská časť v kontrolovanom období postupovala v súlade s usmernením 

Ministerstva vnútra Slovenskej republiky o určení spôsobu použitia výdavkov na 

zabezpečenie volieb ako aj s príslušnými právnymi predpismi ako aj s listom zo dňa 

27.05.2024, ktorým oznámila Okresnému úradu Košice, preukázanie spôsobu použitia 

výdavkov na zabezpečenie volieb. Takže z mojej strany toľkoto. Neviem či sa chce niekto 

niečo spýtať. 

Ing. Krcho, starosta: Ďakujem pekne. V podstate s kontrolórom som sa aj rozprával a 

v najbližšej dobe, už v tomto mesiaci pripravuje si plán kontrolnej činnosti na prvý polrok 

2025, tzn. ten musí visieť pred rokovaním zastupiteľstva a my ho musíme schváliť ešte v 

tomto roku, čiže predpokladám na decembrovom zastupiteľstve, keď si dohodeme termín, tak 

sa bude schvaľovať plán kontrolnej činnosti, čiže ten bude visieť, tak isto bude možnosť 

pripomienkovať, a to už v podstate v rámci diskusie a schvaľovania bude ďalej. Čiže toto 

beriem ako pokračovanie v plánovanej kontrole ešte predchádzajúceho kontrolóra. 

JUDr. Pytel, kontrolór: Vlastne ja ešte pred tým návrhom plánu kontrolnej činnosti v 

prvom polroku by som vám poslal nejaký koncept. Neviem, ako to robil predchádzajúci 

kontrolór, ale ja som otvorený, keď máte niečo, čo by ste chceli, tak aby sme sa nedoťahovali, 
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ale rovno si to vydiskutujeme už, alebo zahrnieme tú kontrolu, ktorú vy chcete. Čiže ešte pred  

zverejnením by som to tak urobil. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Ja by som chcela povedať, pretože keď ste sa čudovali, že 

prečo ja kritizujem kontrolóra predchádzajúceho a predchádzajúceho a predchádzajúceho, tak 

má vyzerať aspoň, aspoň takto má vyzerať jedna správa z jednej kontroly, že čo všetko musel 

úrad urobiť, aby boli voľby, čo všetko musel splniť, čo všetko má urobiť a ešte posledným 

bodom každého bolo, že ešte mestská časť je povinná v poslednom bode zverejniť výsledky 

volieb na stránke obce. Aj to bolo zverejnené, hej? Takže to je asi správa, z ktorej vieme dačo, 

čo robil kontrolór, nie na štyroch riadkoch, takže z mojej strany všetko a tomu, čo hovoril pán 

kontrolór, tak pán kontrolór predkladá svoj návrh, ja keď môžem odporúčať, aspoň ja to 

robím stále tak, že stále si dám kontrolu predošlých uznesení, aby som vedela, čo sa na tom 

zastupiteľstve robilo, lebo len tak sa kontrolór dostane do obrazu, o čom to je a ostatné všetky 

body, ktoré si dá do plánu kontrolnej činnosti. Ešte za tento rok ich má dosť veľa, pretože 

neboli urobené, nie sú urobené, takže má čo robiť a keď predloží ten návrh, tak obecné 

zastupiteľstvo si na to sadne a povieme, či súhlasíme s tým jeho predloženým návrhom a mu 

ho schválime alebo vymeníme dané body za tie, ktoré by sme chceli, lebo to vlastne máme, 

budeme mať v predstihu. Chceme, aby nám poslal aj návrh, lebo zabudneme, že je aj na 

stránke zverejnený a tak by to malo fungovať. Z mojej strany všetko. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Ďakujem pekne. Má niekto z poslancov ďalšiu 

otázku k tomuto bodu? Ak nie, uzatváram diskusiu v tomto bode a poprosím návrhovú 

komisiu o návrh uznesenia k bodu číslo 9. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Uznesenie číslo 95 z X. zasadnutia miestneho zastupiteľstva 

Mestskej časti Košice-Košická Nová Ves zo dňa 6.11.2024 k bodu č. 9. Správa kontrolóra. 

Miestne zastupiteľstvo MČ Košice–Košická Nová Ves berie na vedomie Správu kontrolóra o 

kontrole financovania výdavkov spojených s prípravou, vykonaním a zisťovaním výsledkov volieb 

prezidenta SR v roku 2024. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Ďakujem pekne.  Poprosím hlasovať. 

 

Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Piati prítomní poslanci, piati sú za. Konštatujem, 

že uznesenie bolo prijaté. Nasleduje ďalší bod č. 9.1.  
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9.1  Prerokovanie oprávnenia kontrolóra Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves, 

popri vykonávaní kontrolnej činnosti v Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves 

podnikať alebo vykonávať inú zárobkovú činnosť a byť členom riadiacich, kontrolných 

alebo dozorných orgánov právnických osôb, ktoré vykonávajú podnikateľskú činnosť. 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Otváram diskusiu v tomto bode. Tento bod je 

zaradený z toho dôvodu, že kontrolór potrebuje mať schválené príslušným miestnym 

zastupiteľstvom alebo obecným zastupiteľstvom alebo mestským zastupiteľstvom, kde 

vykoná kontrolnú činnosť, súhlas s vykonávaním inej zárobkovej činnosti, ako je táto 

kontrolná činnosť, preto je tento bod bol doplnený do dnešného rokovania zastupiteľstva, 

nakoľko pán kontrolór bol zvolený v auguste. Teraz máme v podstate prvé zastupiteľstvo, kde 

je prítomný, tak preto bol tento bod  navrhnutý. Diskusia je k tomuto bodu otvorená. Ak nemá 

nikto nič, v tomto bode uzatváram diskusiu a poprosím návrhu komisie návrh na uznesenie. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Uznesenie číslo 96 z X. zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva Mestskej časti Košice-Košická Nová Ves zo dňa 6.11.2024 k bodu č. 9.1. 

Prerokovanie oprávnenia kontrolóra Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves, popri 

vykonávaní kontrolnej činnosti v Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves podnikať alebo 

vykonávať inú zárobkovú činnosť a byť členom riadiacich, kontrolných alebo dozorných 

orgánov právnických osôb, ktoré vykonávajú podnikateľskú činnosť.  

Miestne zastupiteľstvo MČ Košice – Košická Nová Ves v súlade s ustanovením § 18 

ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení súhlasí, aby kontrolór Mestskej časti 

Košice – Košická Nová Ves, JUDr. Matej Pytel, popri vykonávaní kontrolnej činnosti v 

Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves podnikal alebo vykonával inú zárobkovú činnosť a 

bol členom riadiacich, kontrolných alebo dozorných orgánov právnických osôb, ktoré 

vykonávajú podnikateľskú činnosť. 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Ďakujem pekne.  Za návrh poprosím hlasovať. 

Piati prítomní poslanci, kto je za? Piati sú za. 

 

Hlasovanie: 

Za: 5   proti: 0   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 

 

Ing. Krcho, starosta mestskej časti: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak ako ho 

návrhová komisia predniesla. Prejdeme následne k ďalšiemu bodu číslo 10. 
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10. Prerokovanie žiadosti Magdalény Petrenkovej o majetkovo-právne 

vysporiadanie pozemkov nachádzajúcich sa na športovom štadióne, na miestnych 

komunikáciách a chodníkoch ul. Poľná a Mliečna 

 

Ing. Krcho, starosta: Tento materiál je rozsiahly, bol vám zaslaný, aby ste mali 

možnosť sa s ním oboznámiť, aká žiadosť prišla, čo v rámci danej žiadosti žiadateľka 

požaduje. V skratke tento materiál  ste dostali komplet, aj nákres katastrálnej mapy. 

Navrhovateľka je vlastníčkou viacerých pozemkov alebo podielov v rámci mestskej časti 

Košická Nová Ves, či sa jedná pozemky pod ihriskom, pod cestami, pod chodníkmi. Prišla 

žiadosť, aby v rámci hodného osobitného zreteľa sme tieto pozemky jedna k jednej v tej 

výmere, ktorá bola vypočítaná, to je nejakých 2 027,65 m² zamenené za pozemok v danej 

výmere, ktorý má mestská časť vo vlastníctve a nachádza sa v areáli pri vodojeme, to je ten 

pozemok, ktorý je všetkým známy. Čiže táto žiadosť tu je. Ja som si dovolil tento bod dať do 

rokovania, lebo jedná sa o majetok mestskej časti a je potrebné sa vyjadriť, aby to nebola 

svojvôľa starostu, ale aby aj vy ako poslanci ste boli informovaní, že  takáto žiadosť k nám 

prišla. Otváram diskusiu v tomto bode. S týmto bodom mala možnosť sa oboznámiť aj 

komisia finančná. Čiže diskusia je otvorená. Návrh na uznesenie, ktorý je pripravený,  

tak vlastne táto žiadosť, tak, ako bola  Vám predložená, ona bola predložená mestu Košice, 

ale mesto Košice tým, že sa jedná o pozemky mestskej časti, nám to odstúpilo. Dátumovo 

tieto materiály, neviem presne kedy prišli na mesto. No a uznesenie hovorí o tom tak, ako tá 

žiadosť prišla a to, čo v tej žiadosti je, tak je pripravené uznesenie, tak že zastupiteľstvo 

súhlasí, avšak vy svojím hlasovaním vyjadrite svoj názor, či súhlasíte alebo nesúhlasíte. Tu by 

som, keď môžem poprosiť, či to bude Vami akceptované, to je len môj návrh, nakoľko táto 

žiadosť je rozsiahla, čo sa týka textu, čísel, skratiek, lebo sa jedná o veľké množstvo parciel, 

pozemkov, navrhujem, aby v rámci čitania uznesenia bolo povedané, že v zmysle 

predloženého návrhu, ktorý máte pred sebou, aby nebolo potrebné to všetko celé čítať. Ale je 

to na vás. Lebo je to ozaj dosť rozsiahle. Tak to je len takýto návrh. Neviem,  návrhová 

komisia, môže to takto byť? 

PhDr. Balková, poslankyňa: Máme to pred sebou všetci v materiáloch. 

Ing. Krcho, starosta: Čiže tento materiál je pred vami takže tak, ako to je, toto bude 

uznesenie, toto bude aj zverejnené. Čiže to uznesenie bude verejne dostupné. 

Mgr. Spišiaková, poslankyňa: To čo zaznelo, čo boli tie ponuky na odkúpenie, to bolo 

pod tribúnou tie pozemky, čo sa odkupovali? 

Ing. Krcho, starosta: Nie, pod tribúnou patria mestu Košice. 
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Mgr. Spišiaková, poslankyňa: Ona tu píše, že ako vlastník pozemkov som písomne od 

mestskej časti obdržala ponuky na odkúpenie spoluvlastníckeho podielu. 

Ing. Krcho, starosta: Áno, to som žiadal pred rokom, keď som ma plnú moc. Niektorí 

predali, to sa jedná o pozemky pod ihriskom. To, čo je tribúna, to patrí mestu. Pozemoky pod 

ihriskom tak tam boli oslovení vlastníci. Siedmi alebo ôsmi predali mestu Košice, oni 

samozrejme, tiež boli oslovení s nejakou ponukou, ktorú neakceptovali. Ale však na to majú 

právo, čiže toto tam spomína. My samozrejme, na túto žiadosť a na to odstúpenie budeme 

odpovedať žiadateľke aj v zmysle toho aký bude výsledok hlasovania. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Takže uznesenie č. 97 z X. zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva v mestskej časti Košice Košická Nová Ves zo dňa 6. 11. 2024 k bodu číslo 10. 

Prerokovanie žiadosti o majetkovoprávne vysporiadanie pozemkov nachádzajúcich sa na 

športovom štadióne, na miestnych komunikáciách a chodníkoch na ul. Poľná a Mliečna 

v Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves vo vlastníctve žiadateľky p. Magdalény 

Petrenkovej, rod. Oroszovej a to konkrétne nehnuteľností parciel registra „E“ v intraviláne 

katastrálneho územia MČ Košice – Košická Nová Ves podľa predloženého návrhu a to tak, že 

z pozemkov vo vlastníctve mestskej časti Košice - Košická Nová Ves sa oddelí geometrickým 

plánom časť pozemkov vo výmere 2 027,65 m² a to podľa katastrálnej mapy, ktorá bola 

prílohou žiadosti Magdalény Petrenkovej, pričom k zámene pozemkov dôjde z dôvodov 

hodných osobitného zreteľa. 

Miestne zastupiteľstvo MČ Košice – Košická Nová Ves podľa zákona č. 401/1990 Zb. 

o meste Košice v z. n. p., a v súlade s § 9a ods. 15 písm. f) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku 

obcí v znení neskorších predpisov, v súlade s ustanovením § 74 a nasl. Štatútu mesta Košice a 

Zásad hospodárenia s majetkom Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves a s majetkom 

zvereným do správy Mestskej časti Košice – Košická Nová Ves súhlasí so zámenou 

nehnuteľností vo vlastníctve p. Magdalény Petrenkovej, rod. Oroszovej a to konkrétne 

nehnuteľností parciel registra „E“ v intraviláne katastrálneho územia MČ Košice – Košická 

Nová Ves, a to konkrétne nehnuteľnosti, parcely vymenované v tomto dokumente v zmysle 

predloženého návrhu. 

Ing. Krcho, starosta: Ďakujem pekne. Poprosím hlasovať. Piati prítomní poslanci, kto 

je za? Kto sa zdržal? Kto je proti? Piati sú proti. 

 

Hlasovanie: 

Za: 0   proti: 5   zdržali sa: 0   neprítomný: 0 
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Ing. Krcho, starosta: Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie nebolo schválené. Prejdeme 

k ďalšiemu bodu. Bod č. 11. 

11. Rôzne 

 

Ing. Krcho, starosta: Keď to môžem rovno spojiť aj s diskusiou. Nech sa páči tento 

bod je otvorený, máte niečo? 

JUDr. Mikláš, poslanec: Ja by som sa chcel spýtať, na tej novej stránke som nenašiel 

zásady hospodárenia s majetkom obce, či by sa nedalo poprosiť nejakého pracovníka, ktorý 

má na starosti stránku. 

Ing. Krcho, starosta: Malo by to tam byť, preveríme to. Všetky povinné prílohy, 

všetko čo potrebujeme tam dávame. Za napĺňanie stránky bol poverený ekonóm mestskej 

časti. Samozrejme veci, ktoré nevie, tak stále je v kontakte a spolupráci so spoločnosťou, 

ktorá webstránku vytvorila a prenášala obsah. Pozrieme sa na to a prepošleme link, v ktorej 

časti sú zásady zverejnené. Tým, že sa tá stránka teraz vytvárala, čiže bolo to obdobie, kedy 

ešte aj mi vychytávame nejaké tie muchy, takže pozrieme sa na to a dáme to do poriadku. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Ja by som len chcela poprosiť ešte raz Tomáša, aj tých 

žiadateľov, ktorí žiadajú o dotáciu, žeby ich predložili v stanovenom termíne, aby sme ich 

vedeli zapracovať potom do rozpočtu. Tak isto telovýchovnú jednotu aj zúčtovanie, lebo 

žiadosť, už pán Lesňák povedal, že má ale aj vyúčtovačku, že by sme vedeli fakt, koľko tých 

peňazí, kde ide, aby sme mali o tom ucelený prehľad. Neviem, kto ešte žiadal, asi nikto 

viacej. Takže toto. Potom by som chcela poďakovať všetkým, že sme boli na tej akcii 

dôchodcovia, lebo sa mi, myslím si, že sa to každému páčilo. Určite nás každý pri tej ceste na 

cintorín a týždeň predtým alebo dva týždne predtým každý skritizoval za cintorín, že v akom 

stave je, pretože máme každý druhý deň alebo ja neviem asi vysávať aj listy. Dostali sme, 

alebo aspoň ja som dostala od viacerých že je to dobre. Potom si myslím, že tú cestu, keď išli, 

tak akože asi pochválili, pretože tá cesta už na ten cintorín je dôstojná, taká, ako má byť. Ja 

som sa pýtala ešte na hospodárenie mestskej časti, to sme dostali, takže pri tvorbe rozpočtu si 

určíme priority, čo budeme dávať do rozpočtu, aby sme vedeli, s čím ideme, ako ideme a čo 

by sme chceli prvé riešiť a čo následne. A keď ste čítali aj výsledky toho, že ako Mestská časť 

hospodári, tak ste si mohli prečítať aj z materiálov, že v rámci mesta Košíc, na akom mieste 

sme a v rámci Slovenska. Takže asi tak zle nehospodárime a tú kritiku, ktorú dostávame na 

naše osoby, tak by sme mohli týmto nejakým spôsobom aj tie údaje, ktoré boli, zverejniť na 

stránke obce. Lebo je to svojím spôsobom pochválila nielen za nás, ale aj za predchádzajúce 

vedenie, proste za všetkých. Že ako sa máme a ako stojíme v rámci mestských častí a čo sme 
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dokázali alebo čo sme nedokázali. Ja, my robíme výročné správy, ja teraz robím stanovisko k 

výročným správam ako kontrolórka v ostatných obciach. A keď ste sa dočítali, alebo keď ste 

to čítali, alebo sa venovali tomu, tak ja som sa dosť tomu venovala a vyslovene výročná 

správa k v poslednom čase nie je iba kópia záverečného účtu, ale v poslednom čase sa 

výročná správa používa ako prezentácia obce a je normálne zadaná do, do systému ako kniha 

kvázi, že čo sa dokázalo a v tomto prípade sa máme čím pochváliť, pretože tá nová ulica a 

nová ulica svieti, čo sa urobilo, aké ihrisko sa urobilo. Lebo, a to je to zhodnotenie tých vecí, 

ktoré sa nám podarilo urobiť. Nemá sa to robiť len ako mechanicky, ale má to slúžiť ako 

prezentácia obce, keď si pozriete výročné správy, tak akože malo by to slúžiť aj na takéto 

veci, akože čím sa máme pochváliť. Ešte stále sa hovorí o nutnosti ako sa zapojíme alebo 

začať pracovať na cintoríne a na dome smútku, lebo za toto sme bombardovaní na každej 

strane. Aspoň mne sa ľudia sťažujú, že kedy to už bude a kedy sa do toho pustíme alebo ako 

to bude, to je ďalšia vec. A čo s mestskými časťami, budeme, nebudeme? To je tiež otázka, 

ktorú dostávame. Viem, že to nie je ľahká otázka. Nikto to nevie, ale ako nejak uspokojiť 

ľudí. Takže bolo povedané toto alebo toto, čo sme dostali od starostu informáciu, lebo on 

chodí na mestské zastupiteľstvá, čo sa deje? Pretože to sú informácie, ktoré by sme chceli 

vedieť. Aspoň ja by som chcela vedieť. 

Ing. Krcho, starosta: Dobre, čo sa týka tej výročnej správy ktorú spracúvame, ja si 

myslím že je dobra, dá sa povedať, v dobre spracovaná, ale možno nejakú vizualizáciu alebo 

fotky doplniť, to tam vieme dať. Čo sa týka domu smútku, začiatkom roka 2025 plánujem dať 

verejné obstarávanie na zhotoviteľa, samozrejme v závislosti od toho, ako bude rozpočet na 

ďalší rok a ako sa dohodneme, že pôjdeme do tohto domu smútku, čiže keď sa rozhodneme, 

že ideme, tak do toho ideme. Ja vtedy vyhlásim verejné obstarávanie. 

Verejné obstarávanie som plánoval ešte urobiť tento rok. V týchto mesiacoch, dá sa 

povedať, už október, november, avšak s tým, že vlastne došlo k zmene, ten konsolidačný 

balíček. Od budúceho roka tam bude viacej toho, 23 % daň, všetko pôjde hore, čiže ja 

predpokladám, že to, čo by teraz bolo vysúťažené, myslím si, že by sa to úplne zmenilo na 

ďalší rok, že tie náklady by boli vyššie. Takže preto uvažujem, že začiatkom budúceho roka 

by sme to verejné obstarávanie vedeli na to zhotovenie, na tú rekonštrukciu domu smútku. 

Stavebné povolenie máme právoplatné. Druhá otázka je otázka výkupu pozemkov pre budúci 

cintorín. To je tiež veľmi dôležitá, pretože tiež sa nejedná o malý balík peňazí, tiež ten proces 

bude zdĺhavý. 

Čiže tiež bude treba finančné prostriedky aj na toto vyčleniť . Takže to je čo sa týka 

cintorína. Čo sa týka mestských časti. Veľa sa popíše, veľa sa rozpráva, ale stále je to zatiaľ 
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len v tejto rovine, že niekto niečo povie, niekto má nejaký plán, že ako to má vyzerať a to je 

všetko. Mesto Košice pracuje na analýze, aby reforma samosprávy v meste Košice bola 

podložená aj faktami, čo sa týka finančných ukazovateľov a všetkých ostatných 

ukazovateľov. Pracujú na tom nezávislé organizácie, vysoké školy. Čiže túto analýzu 

očakávame. Návrh ohľadom mestských častí možno príde na 19. 11. teraz najbližšie 

zastupiteľstvo. Možno tam príde nejaký návrh. Diskutujeme o tom, aj na rade starostov, sú 

návrhy, ktoré boli podané, že ich má byť 10 alebo 11. V rámci diskusií aj malé mestské časti 

sa pohybujeme niekde, že by sme si vedeli predstaviť, že tá reforma by mal byť taká, že tých 

mestských častí má byť menej ako v Bratislave. To je prvý krok, na ktorom by sme mali 

zhodnúť a potom sa vieme hýbať na jednej úrovni 15 mestských častí. Nebudem teraz ešte 

hovoriť, ktoré ako. Netýka sa to našej mestskej časti. Malo by dôjsť ku spájaniu v rámci 

diskusie, sú starostovia, sú mestské časti, ktoré majú 700, 800 obyvateľov a ± už nezvládajú 

túto situáciu, aj ten stav, ktorý je v samospráve zvládať, čiže dôjde k takému spájaniu, 

pridruženiu, ale logickému, také budú návrhy, avšak k tomu, čo bolo v článkoch od poslancov 

Národnej rady pána Sitkára a pána Šimka, ktorý si vlastne povedali , že to oni idú riešiť na 

Úrade vlády. Bol som na stretnutí primátorov a starostov v Brezne, ktoré organizoval MIRRI, 

bol tam prítomný aj predseda vlády, kde jednoznačne povedali Bratislava a poslanci Národnej 

rady nebudú nejakým spôsobom rozhodovať o tom ako samosprávy na Slovensku budú 

meniť, kto sa s kým bude spájať a ako sa bude spájať. Oni budú súčinní a nápomocní, keď s 

takýmto návrhom prídu samosprávy prostredníctvom ZMOS-u (to je Združenie miest a obcí 

Slovenska). Čiže to, čo robí pán Šimko a pán Sitkár, nemá oporu ich šéfov, keď to poviem 

takto, ani predsedu Národnej rady, ani predsedu parlamentu, ani nikoho. Ale aktivitám sa 

medze nekladú. Čiže táto otázka je na stole. Zaoberá sa tým aj rada starostov, aj mesto 

Košice. Jediná vec, ktorá je limitujúca je termín. Rok pred voľbami sa nesmú robiť žiadne 

zmeny, tzn. všetka táto zmena týkajúca sa, ja tomu hovorím, reforma samosprávy v meste 

Košice, lebo zlučovať, rušiť, to nie sú tie správne slová. Tak pokiaľ nebude do októbra roku 

2025, tzn., následne takéto zmeny môžme robiť až po ďalšom volebnom období, čiže ú voľby 

2030. Je to náročný proces, aj to sme si vedomí. Niektorí si to neuvedomili. V podstate každá 

mestská časť má svoje IČO, je to právnická osoba, to nie možné len tak zo dňa na deň zrušiť. 

Každá Mestská časť má svoje majetky, má svoje pracovnoprávne vzťahy, má svoje záväzky, 

pohľadávky, má čerpania rôznych nenávratných finančných prostriedkov, ktoré sú na to 

viazané,  má rôzne katastre. Čiže jednoduché je povedať, že tak. Ale za tým je obrovské 

množstvo legislatívy a procesov, ktoré je potrebné zrealizovať a to nemôže robiť každý. To v 

podstate musí mať, ako ja hovorím svojho gazdu. Zatiaľ to nemá ani gazdu, nevieme ani ako 
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to má vyzerať, takže ja nepredpokladám, je to môj osobný názor, že by k nejakej zmene došlo 

v najbližšom období. Ale sú si vedomí všetci aj v meste Košice, že tá reforma samosprávy je 

potrebná, ale nielen v meste Košice, ale na celom Slovensku. Čiže toto je asi o tých 

mestských častiach. Tak isto ste postrehli, že zámer mestskej časti Košice - Krásna. Ideme sa 

osamostatniť, odčleniť od mesta Košice. Znova pekný článok ale tendenčný a nepravdivý, 

pretože to, čo tam bolo aj v správach STVR aj v Korzári, toto všetko bolo spískané bez 

vedomia starostu mestskej časti pána Tomka. Bolo to urobené poza jeho chrbát v čase, keď 

bol PN. Čiže toto celé bolo spískané nejakým spôsobom s nejakým zámerom, ktorý nechcem 

ja hodnotiť, prečo to bolo. Čiže tiež, keď ste si všimli, 3 dni to trvalo a teraz je  o tom ticho. 

Samozrejme, keby takáto možnosť bola, momentálne o tom nerozhodujú ani miestni poslanci, 

ani prednosta úradu v danej časti. Zákon to momentálne neumožňuje, ale nápadom sa medze 

nekladú. Čiže, keď niečo, také je, tak vy sa dozviete len to čo novinári napíšu a oni hľadajú za 

všetkým senzáciu. Ja  hovorím o tom teraz ale či  19. 11. na mestskom zastupiteľstve niečo 

bude, neviem,  lebo nie je to v bode programu zastupiteľstva. Ale samozrejme ten bod 

programu sa stále dá doplniť, čiže keď príde nejaký poslanec, chce doplniť, možno sa o tom 

bude rokovať, samozrejme vás budem informovať, ale taká je situácia, že tak skoro k tej 

zmene asi nedôjde. A to, že má rozhodovať Národná rada Slovenskej republiky, ani to 

nebude, pretože oni o tom rozhodovať nebudú a nechcú. To je všetko čo sa týka mestských 

častí. 

PhDr. Balková: A ešte, čo som sa aj dozvedela, takže v rámci 22 mestských častí sme 

na štvrtom mieste, len aby ste vedeli. Takže akože to je pochvala na hospodárenie. Na 

štyridsiatom šiestom mieste z 2 924 samospráv. Takže myslím, že sa nemáme za čo hanbiť a 

či sa povadíme, to je povadenie sa medzi nami alebo vysvetlenie jedného názoru na druhý, ale 

o tomto je, ináč to nejde. Takže len aby ste vedeli, hej, že výsledok hospodárenia, ktorý bude, 

tak akože by mal byť znova dobrý. A ešte ja som chcela, že ešte sme sa boli pozrieť, keď 

Miška mala tú kultúrnu komisiu, v starej časti miestneho úradu, neviem čo sa tam chce robiť, 

ale keď nám chýba nejaký priestor, tam si myslím, že je dosť priestoru na to, že by sme to 

využili, aj keď sme videli tie materiály, ktoré sú tam dole, nejak porozmýšľať o tom a fakt dať 

dokopy tak, že by to slúžilo nie desiatim ľuďom, akože nechcem to povedať tak, ale sú to 

obrovské priestory na to, že by boli využité neefektívne, lebo to si nemôžeme dovoliť a 

pritom máme problémy, kde čo ideme. Videli sme to. 

Ing. Krcho, starosta: Beriem na vedomie, budem sa tým zaoberať a budeme to ďalej 

komunikovať o možnostiach, ako to využiť. Ďakujem pekne, má niekto niečo ešte bod rôzne 

v rámci diskusie? 
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Ing. Sabol, poslanec: Ja ešte poviem, lebo v nadväznosti na to, že sa na nás ľudia 

obracajú, tak ako na vás. Zo zelenej strane je taká problémová vec teraz parkovanie, lebo 

developer, vieme, že to, čo sľúbil, nedodržal ani v minulosti a vyzerá tak, že nedodrží ani ten 

sľub, ktorý dal, že parkovacie miesta v časti, kde sa otáča autobus, budú určené pre návštevy a 

na parkovanie automobilov, ktoré nemajú vyhradené parkovacie miesta. 

A rozpredal celú jednu časť parkovacích miest a teraz dokončí predaj všetkých parkovacích 

miest, nezostane tam ani jedno voľné parkovacie miesto pre návštevu, ani pre žiadneho 

človeka, ktorý v úvodzovkách chybu urobil, že si nekúpil parkovacie miesto, lebo s tým ľudia 

rátali. No a začínajú ľudia stavať autá z hlavnej cesty shop-boxu. My sme dobrú vec urobili v 

návrhu, že sme dali značky zákaz, lebo viac menej cesta je určená na premávku, nie na 

odstavenie áut, ale ľudia si to vysvetlili po svojom, že to, čo nie je zakázané, je povolené 

umiestnením značky. Zrazu rešpekt je, ale. Mali sme teraz stretnutia jednotlivých brán a bude 

riešená v rámci mesta značka obytná zóna. Hej? Čiže už to vybavuje pani Jendrichovská. 

Dostala informáciu, že to treba riešiť s dopravným inšpektorátom atď. že nie je to ešte vo 

vlastníctve atď. Ale tým, že ľudia sa sťažujú na bytových dôverníkov, tí sa sťažujú na 

správcovskú spoločnosť, že proste autá už stoja kdekade. Ľudia teraz majú taký strach z toho, 

že autá budú stáť až pomaly v obchode. Čiže preto hovorím, že ako zástupca zo zelenej stráne 

vnímame tento problém vážnejšie a otázkou je to, že či my máme nejakú právomoc alebo byť 

súčinní jednaniami, či už so Shop-boxom alebo s Lidlom, aby nejakým spôsobom došlo k 

tomu, že ten zákaz parkovania by sa mohol nejakým spôsobom na bydlisko alebo na auto 

riešiť. Ako to ty vidíš? 

Ing. Krcho, starosta: V podstate všetky dopravné značenia či sú zvislé alebo 

vodorovné značenie, ktoré by v mestskej časti boli osadené bez súhlasu mestskej časti, resp. 

miestneho úradu, sa nedajú robiť. Čiže tam, pokiaľ je nejaká iniciatíva Jendrichovskej, niekde 

niečo chce, nepochodí bez súhlasu mestskej časti. Čiže tam odporúčam, nech mi pošle o čo je 

záujem. Tieto veci ja vo viacerých prípadoch prejednávam na dispečingu, tzn. keď ma niečo 

spracované, stačí mi to poslať ja na ten dopravný dispečing zajtra aj tak zhodou okolností 

idem. Kvôli dvom veciam, jedna z týchto vecí je aj to parkovanie v tej hornej časti ulice pri 

C3, že sa tam má osadiť značka. Ja vnímam komunikáciu aj v rámci sociálnych sietí, že je 

tam s  tým problém. Bol som tam, mám to nafotené. Čiže toto chcem riešiť. Vieme ešte jednu 

značku, dá sa povedať, pred tú zastávku dať, to je tak ako sme ju osadili dole, zákaz státia. Či 

to budú dodržiavať? Ale tak či tak by tam stáť nemali. Ale keď už je tam značka tak vedia to 

riešiť mestskí policajti. Čiže toto mám jeden z bodov, čo potrebujem riešiť. Ale aj tak tú 

iniciatívu, ktorá je, keď príde z viacerých strán, bez súhlasu mestskej časti nepochodí pani 
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Jendrichovská. Čiže kľudne nech mi to pošle. Mne je to jasné, ja sa z tou vecou stotožním. 

Čiže následne ten proces, tie dopravné značky, keď bude treba osadiť, nezaplatí to mesto, 

bude to musieť platiť mestská časť. Čiže minimálne z tohto dôvodu potrebujeme vedieť. A čo 

sa týka predaja parkovacích miest v tej časti, kde vlastne autobus chodí. Tam ja si myslím, že 

patrí to jemu, čo je moje vlastníctvo, môžem predať komu chcem ako chcem, čiže to je právo, 

ktoré mu niekto neberie. Ale tam sa domnievam, že to je v rozpore s kolaudáciou stavby. Keď 

tak som počúval, pretože počas kolaudácie stavby mal developer zabezpečiť určitý počet 

parkovacích miest a viem že minimálne kvôli zdravotne ťažko postihnutým nejaký počet mal 

byť a tie sú aj tam a plus nejaké parkovacie miesta mali tam, tzn. keď sú zahrnuté v kolaudácii 

a sú zahrnuté, že toto má byť parkovacie miesta pre verejnosť alebo voľné a oni ich teraz 

predávajú, tak asi porušujú vlastne podmienky kolaudácie. Na to by sa trebalo pozrieť, na to 

sa pozriem ja. Ale tiež  to ,že predáva sa niečo , ja sa to nemám ako dozvedieť, že niekto 

niečo niekomu predá, lebo to ide mimo mňa alebo mimo úradu, tzn. ja keď sa tam 

pozriem(GISPLAN), si tam kliknem, tak uvidím vlastníka. Odporúčam , keď máte ten dojem, 

že také sa niečo deje tak treba poslať na miestny úrad dopyt, že toto sa deje. Ja na základe 

toho viem ísť na príslušny stavebný úrad , a v zmysle toho sa opýtať, ako to bolo,  lebo to tiež, 

ja neviem, nemám ani tieto veci  v hlave - kolaudácie. Takže toto by bolo dobre. Keď sa ma 

dopytovali, že tam developer skúpil istú časť, vytvoril si hranicu, kde v podstate  celá Zelená 

stráň je ohraničená parcelou, ktorá bráni rozvoju ďalej. Neviem, či to si vedel. Úzky pásik si 

nechali okolo cesty. Tým blokujú všetkých, developer je tam. Naľavo všetko, napravo všetko, 

ale v strede si nechali, že kto chce prejsť napojiť sa na cestu, napojiť sa na kanál bez ich 

súhlasu nedá sa, pretože si tam nechali, ja neviem 10 centimetrový pásik ± odhadom taký 

slížik naschvál, čiže v podstate uzatvorili celú Zelenú stráň. Toto sme zistili tiež na základe 

toho, že ma oslovili miestni občania. Tak toto sa tiež rieši, lebo developer tým, že odovzdáva 

toto všetko, tak my sme dali podmienku, že nikto nič neprevezme, ani mesto, ani mestská 

časť, pokiaľ tento slížik nezmizne resp. pokiaľ sa vlastníkom toho slížika nestane buď mesto 

Košice alebo mestská časť. Ale ako blokátor oni tam nemôžu byť. Čiže toto je tiež na margo 

toho, že mne poslali mail, že taká vec sa deje. Sme sa stretli, pozreli sme si to a riešime to. 

Takže preto aj pani Jendrichovská alebo ktokoľvek na Zelenej stráni, ak má nejaké takéto 

veci, radšej ako vypisovať na sociálnej sieti je potrebne mi povedať, tu sme, je mail aj na 

stránke info, však číslo na mňa majú, zavolajú. Lepšie tak, lebo ja tiež  nemusím všetko všade 

čítať a sledovať komentáre aj keď niektoré vecí sa aj tam dozviem a následne viem to aj 

riešiť, takže lepšie by to bolo tak keď sa napíše mail napr., lebo zas Zelená strán, to nie sú dva 

- tri domy a nie je to desať - dvadsať ľudí. Čiže to len tak do budúcna, keď budete mať tie 
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stretnutia dôverníkov . Pani Jendrichovská to vie. Čiže nie je problém radšej takto 

komunikovať A v rámci  úradu vieme riešiť. 

Ing. Sabol, poslanec: No, lebo je taká všeobecná vedomosť, že ako kolaudácia bola 

podmienená tými parkovacími miestami, tak aj keď sa stavia hala nejaká športová, tak musia 

byť vytvorené parkovacie miesta, čiže a toto sa teraz narúša. No to je jeden problém a ešte 

jeden taký menší, väčší problém je ten, že tlak vody tam už nestíha a deje sa to hlavne v 

období sucha alebo keď tej vody je málo. A znova je to o tom, že vodárne lámu rukami, že 

ako niekto mohol schváliť výstavbu tých dvoch bodov nad ShopBoxom, lebo už vtedy vedeli, 

že ten tlak vody nestíha, takže teraz vzniká také, by som povedal, taká občianska iniciatíva, 

akonáhle bude problém s vodou a vznikne petícia a vznikne spamovanie, telefonické 

spamovanie call centra vodární, aby keď budú mať porady svoje týždenné alebo mesačné sa 

začali zapodievať tým, že zrazu majú problém, lebo oni o tom probléme vedia, ale pokiaľ 

ľudia to nebudú eskalovať tak sa tým nikto vraj nebude zapaľovať. Čiže vzniká takáto 

občianska iniciatíva. Z toho pohľadu, lebo je pocit, že nikto sa tomu nevenuje. 

Ing. Krcho, starosta: Tam by som bol v tomto opatrný, v tých vyjadreniach, že  bola 

iniciatíva, spamovať to. Jednu vec si treba uvedomiť. Miestny úrad s tým nemá nič spoločné. 

Je to kompetencia a zodpovednosť vodární. Tak isto, keď sa robil ten projekt, či tam niekto 

zlyhal, málo nadimenzoval a ten tlak je tam nedostačujúci a pokiaľ viem riešil to developer 

chcel tam dať tlakové stanice, s ktoré mali byť vybudované z vonkajšej strany, niektoré asi sú, 

niektoré nie, ale nesúhlasili s tým, že vraj to bude hučať. Riešenie tam bolo dodatočné. To, že 

takto to  niekto  naprojektoval, niekto to schválil a postavili a aj skolaudoval, dobre, niekto 

urobil chybu, ale to je už  hotová vec . Čiže , môžeme na jednej strane nadávať , ale teraz je 

potrebné  nájsť riešenie, ako to zlepšiť. 

Ing. Sabol, poslanec: To riešenie je zokruhovať to s Shopboxom, ktorý je napojený zo 

sídliska Dargovských hrdinov. Vodárne to vedia, len je to cez cestu. Čiže, len znova. Hej, 

všetko je vybudované, čiže nejaká rozkopávková časť musí prísť potom vysprávky do 

pôvodného stavu. Čiže hovorím, že tam je taká trošku taká nespokojnosť v tom duchu, že. 

Ing. Krcho, starosta: Budem sa opakovať .Pokiaľ je nejaký problém,  je tu úrad na to. 

Je potrebné dať podnet , info , že je taký a takýto problém, máme problém s tým a s tým, nech 

je to tam popísané, ja keď ten podnet dostanem , automaticky to budem riešiť. Treba povedať, 

vy ste Zelená stráň, vy ste Košická Nová Ves a tu je miestny úrad, aby riešil aj tieto problémy, 

Či boli spôsobené činnosť alebo nečinnosťou úradu v minulosti, to je druhá vec, ale keď je 

problém je tu úrad, nech to príde sem, kľudne sa vieme stretnúť. Chodia za mnou ľudia aj z 

Panorámy z Vyšného Opátskeho, tu si sadneme, keď majú nejaký problém, keď viem, 
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poradím, pomôžem aj takto. Čiže aj našim aj cudzím keď viem, tak pomôžem. Ak  je 

problém, tak ideme potom probléme. Ideme na vodárne. Nemáme tam zatvorené dvere, keď je 

potrebné, zvoláme jednanie, rokovanie. Potrebujem si vypočuť druhú stranu. Aké sú riešenia? 

Bude to zodpovedané. Čiže aby sa zas nevytvárala bublina,  ktorá nikde nevedie. Všetky tieto 

veci je možné aj cez teba riešiť a informovať. Ty keď niečo vieš, tak sa stretneme. To nie je 

problém. Ja nemám problém sa stretnúť aj na mieste, a rozprávať, áno, keď viem, o čom sa 

budeme  baviť a akom probléme. Lepšie bude keď to dáte na papier konkrétne, že aké sú 

problémy a kde sú. Vieme, že s tou vodou je to večný problém na Furči, pretože je to starý 

vodovod a pri tých výpadkoch je to katastrofa, to viem a na Zelenej stráni ešte o to horšie. 

Takže len pripomínam a hovorím, tu sme ako úrad. A vieme problémy riešiť , ak dostaneme i 

podnet, informáciu, žiadosť o pomoc alebo o súčinnosť . Sme v Košickej Novej Vsi, sú to 

naši obyvatelia. Čiže ak je problém ohľadomako je VVS, VSD, SPP, Telekom alebo 

internetové pripojenie, je potrebné tie info  smerovať  na úrad alebo na mňa , a my následne v 

zastúpení občanov tieto veci môžeme riešiť. Samozrejme aj oni po svojom si môžu, ale vyššiu 

váhu to má, keď to bude riešiť úrad . Čiže vítam to, len hovorím to smerovanie podnetov ak 

sú. tak nech chodia sem na úrad. 

Ing. Sabol, poslanec: Ja zozbieram všetky čiastkové veci, ktoré riešili ľudia a s týmito 

čiastkovými vecami vieme niečo urobiť. 

Ing. Krcho, starosta: Ja už potom viem urobiť stretnutie,  a riešiť alebo pomôcť 

s vecami s ktorými vieme pomôcť. Ale potrebujem informácie a potom veľmi rád budeme 

nápomocní ako úrad. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Ja by som chcela ešte, keď máme tu dvoch zástupcov 

katastra, že to sceľovanie, ktoré niekedy bolo, ako mestská časť sme vyhrali, ako to 

sceľovanie. Zastalo to definitívne, či sa s tým nič nerobí, či ako pokračujeme. Mohli by nám 

vysvetliť niečo? 

JUDr. Pytel, kontrolór: Zastalo, to skôr je na otázka na pozemkový odbor, vlastne 

jedná sa o jednoduché pozemkové úpravy a podľa mojich informácií tiež to stojí. Stojí to u 

spracovateľa. Asi kvôli peniazom. 

Ing. Krcho, starosta: Podľa informácie, ktorú ja mám, tak v podstate prebieha verejné 

obstarávanie na spracovateľa týchto pozemkových úprav a toto sa naťahuje, pretože buď nie 

sú jasné noty alebo sa nikto neprihlásil, čiže verejné obstarávanie prebieha.. Priebeh verejného 

obstarávania, samozrejme závisí od finančného krytia, lebo pokiaľ nie je finančné krytie, tak 

ako vtedy bolo cca 69 000 000 Eur alokovaných na pozemkové úpravy. V prvom kole bolo 

24. Bola tam aj Košická Nová Ves. My sme začali, zriadila sa komisia,  tu sme sedeli na 
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úrade, mapy sme mali po zemi, toto všetko prebiehalo a potom prišiel covid a vlastne tie 

finančné prostriedky, ktorá boli na to určené, na tú komasáciu a sceľovanie pozemkov v rámci 

extravilánu, aby ste si nemýlili, že to nie je v intraviláne, ale extravilán, čiže jedná sa o tie 

polia smerom na východ a dole, spodná časť ku Konopiskám. Tak tie financie boli, vtedy 

vláda ich použila niekde inde, tam sa to stoplo a teraz pokiaľ viem, že nezabudlo sa na to, 

lebo  to  bolo schválene  uznesením vlády, tzn. je to uznesenie, ktoré trvá a prebieha. Takže ja 

mám informácie, že to verejné obstarávanie na spracovateľa prebieha. Ale budem rád, keď 

kolegovia z katastra to preveria, aby sme mali tú informáciu tiež aj priamo odtiaľ. 

PhDr. Balková, poslankyňa: A ešte jedna otázka, čo je tam pri nás, pri tej zastávke 

hornej, ul. sv. Ladislava? Čo to bude alebo čo to je? To sú dva domy? 

Mgr. Spišiaková, poslankyňa: Tak je to na súkromnom pozemku. 

PhDr. Balková, poslankyňa: No lebo keď ľudia stoja na zastávke a sa pýtajú. 

Ing. Krcho, starosta: Oficiálnu informáciu, tým, že to je súkromný pozemok miestny 

úrad nemá. Nikto si nepýtal žiadne povolenie, ale čo vieme, je to  nejaký vzorový dom. V 

podstate, že niekto to predáva a sa dohodol s majiteľom pozemku, že tam osadí, že ľudia, 

ktorí prichádzajú, vidia vzor domu. Možno tam chýba informácia, že vzorový dom, takéto 

niečo podobné je oproti Klasu, čiže toto je predpokladám to isté, ale postavené. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Kedy bude pekáreň? 

Ing. Krcho, starosta: Niekedy v decembri. Pekáreň teraz dokončujú. 

Ing. Ondruš: Ale to nemôže vedieť starosta. 

PhDr. Balková, poslankyňa: Pýtajú sa, keď vie, odpovie, keď nie, nevie.  

Ing. Krcho, starosta: Zatiaľ prevádzkovateľ nepožiadal miestny úrad o určenie času 

predaja. Keď žiadosť príde na úrad vtedy ja budem vedieť, odkedy to chcú otvoriť. Zatiaľ 

nepožiadali, tzn. neviem povedať. Ale informujem  v bode rôzne. Kolegovia ešte posledné, 

aby ste mali informácie, lebo určite sa vás to budú pýtať, keď ste dali tému pekáreň 

Barčanská, tak takisto dostali sme žiadosť o povolenie otváracích hodín na Bigburger. Čiže to 

je ten ružový dom oproti, čo tam je. Požiadal o otváracie hodiny. Plánuje to otvoriť približne 

9. 12. Ale uvidíme. 

JUDr. Mikláš, poslanec: Vjazd je tam ako riešený? 

Ing. Krcho, starosta: Vjazd je oficiálne z Trnkovej ulice povolený. Tam vznikne 

pravdepodobne problém, pretože ľudia tam s autami netrafia. Z Ortváňovej tam môže 

vzniknúť problém s autami, ale to budeme musieť riešiť ak to bude. Lebo nemá to povolené 

odtiaľ. Neprivolávam nič, ale keď vznikne ten problém, tak ho budeme musieť riešiť. Tomu 

sa nevyhnem a to zas ja nemôžem ručiť za niekoho, kto vojde do zákazu vjazdu alebo 
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nevojde, čiže toto sa bude dodatočne riešiť. Je tam požiadavka tiež informácia chcú mať 

otvorené každý deň od pondelka do nedele od desiatej do jednej rána. Nebude sa tam podávať 

žiaden alkohol. To je čisto len na rýchle občerstvenie. My máme VZN, čiže my budeme 

určovať tú otváraciu hodinu. Ja rovno hovorím, nie som stotožnený s tým, že to má byť do 

jednej. Tým, že to má byť rýchle občerstvenie od desiatej do desiatej. VZN to upravuje. Čiže 

ja musím ísť v medziach tohto VZN,  ale nemusím dodržať tú hornú hranicu. Ak máte niečo 

ešte do bodu rôzne? Ak nič uzatváram tento bod. 

 

15. Záver 

 

Ing. Krcho, starosta: Ďakujem veľmi pekne za dnešné rokovanie, za konštruktívne 

nápady a teším sa na najbližšie stretnutie zastupiteľstva, ktoré bude v decembri 2024. Ešte raz 

ďakujem a prajem pekný zvyšok večera. 

 

Zapísal: Ing. Rastislav Mester 

Dňa: 8. november 2024 

          Ing. Michal Krcho 

               Starosta MČ 
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